
سايه شكست روي سر تيم زيدان 
تيمي كه 9 ماه شكس��ت نخورده بود و به ركورد 40 بازي بدون باخت 
رسيده بود حالا در دو بازي متوالي در عرض چهار روز شكست مي خورد. 
همين باخت آخر به سلتاويگو صعود آنها به نيمه نهايي كوپا  دل ري را 
در معرض خطر قرار داده است. در سرماي مادريد با باخت تيم زيدان 
هواداران در برنابئو يخ زدند چراكه تيم محبوب شان در آستانه حذف از 
جام حذفي است. با اين حال رئال مادريد با آن همه ستاره اي كه دارد 
مي تواند رؤياي برباد رفته اش را دوب��اره زنده كند، البته در صورتي كه 
زيزو فكري به حال تيمش كند. موضوع بحث برانگيز ديگر اين اس��ت 
كه كريس رونالدو هم نتوانس��ت كمكي به كهكشاني ها كند. سرمربي 
رئال در بازي هاي قبلي اين تيم در جام حذفي به بهترين بازيكن جهان 
اس��تراحت مي داد تا در كريس در پايان فصل حكم برگ برنده را براي 
او داشته باشد. اما دلخوري رونالدو از تصميم سرمربي سبب شد تا اين 
بازيكن در تركيب اصلي قرار بگيرد، اما در شكس��ت مقابل سلتا كاري 
از دس��تش برنيامد. در حالي كه رونالدو پس از دريافت جايزه بهترين 
بازيكن فيفا مي بايست باانگيزه تر از اينها براي تيمش به ميدان مي رفت و 
اگر موقعيت خوبش در نيمه اول را از دست نداده بود حالا مادريدي خطر 
حذف را بيخ گوش خود احس��اس نمي كردند. ناكامي هاي صدرنشين 
لاليگا در شرايطي تداوم پيدا كرده است كه زيدان و شاگردانش هفته ها 
بدون شكس��ت به راه خود ادامه مي دادند. عبور از ركورد بارسا يكي از 
موفقيت هاي آنها در اين راه بود با اين وجود درست زماني كه همه فكر 
مي كردند همه چيز طبق برنامه پيش مي رود سويا پس از ماه ها شكستي 
نااميد كننده را ب��ه رئال تحميل كرد تا جايگاه قوهاي س��فيد در صدر 
جدول نيز به خطر بيفتد. رويارويي با مالاگا براي رئال حكم شمش��ير 
دو لبه را دارد؛ در صورتي كه امشب كهكشاني ها با يك پيروزي شيرين 
زمين را ترك كنند، مي توان به موفقيتشان اميدوار شد اما در صورت 

لغزش دوباره زيدان و شاگردانش با بحراني مخرب روبه رو مي شوند.

داغدار آتش نشانان جان بر كف هستيم
ريزش س��اختمان پلاس��كوي تهران و 
ش��هادت چند آتش نش��ان آنقدر متأثر 
كننده است كه همه را در شوك فرو برده 
است. شبكه هاي اجتماعي پر شده از ابراز 
احساسات مردم. در اين بين ورزشكاران 
هم با اشتراك گذاشتن پيام و گفت و گو با 
رسانه ها سعي در ابراز همدردي با آتش نشانان دارند. سيدجلال 
حس��يني، كاپيتان تيم فوتبال پرس��پوليس گفت: »چيزي كه 
بيش��تر از همه ما را غم زده و ناراحت كرده است شهادت عده اي 
از آتش نشانان غيور و جوانمرد كش��ورمان بود كه در اين حادثه 
جان خود را از دست دادند اين عزيزان جان خودشان را در دست 
مي گيرند تا به وظيفه خود عمل كنند، اميدوارم نه فقط در اين 

روزها بلكه هميشه قدردان اين عزيزان زحمتكش باشيم.«

بازي با آبروي كشتي و تختي
قرار بر اين بود كه جام بين المللي كش��تي جهان پهلوان تختي جامي 
باشد در خور نام و آوازه تختي و كشتي ايران، جامي كه بزرگان كشتي 

دنيا با حضور در آن و رقابت با هم حساسيت و ارزش آن را بالا ببرند. 
حالا اما مدت هاست كه جام تختي هيچ نشاني از يك تورنمنت بزرگ و 
معتبر بين المللي ندارد، سال هاست كه كشورهاي صاحب نام كشتي دنيا 
يا در اين جام شركت نمي كنند يا با تيم هاي دوم و سوم خود به ايران 
مي آيند و اين حقيقتي است كه امروز حتي رئيس فدراسيون كشتي نيز 
به آن معترف است، هرچند كه رسول خادم نوك پيكان انتقاداتش را 
متوجه روس ها مي كند، اما هم او و هم علاقه مندان به كشتي مي دانند 
كه بقيه تيم ها نيز دست كمي از روس ها ندارند و نگاه بين المللي به جام 
تختي سال هاست كه در حد و اندازه هاي تورنمنت هاي دسته چندم دنيا 
پايين آمده است.  نكته جالب تر اينكه حتي بر سر نخواستن ميزباني اين 
جام مثلًا معتبر بين شهرهاي كشور دعواست و اين خود حكايت غريب 
ديگري از ماجراهاي جام تختي است، تا همين هفته قبل شوراي تأمين 
و استانداري خراسان فدراسيون كشتي را براي پاسخ مثبت به برگزاري 
اين رقابت ها معطل گذاشته بودند، در حالي كه قاعدتاً در كشوري كه 
كشتي ورزش اول آن ناميده مي شود بايد بين شهرهاي مختلف بر سر 

گرفتن ميزباني جامي چون جام تختي رقابت باشد. 
از س��وي ديگر ميزان و نوع جوايز تعيين ش��ده براي نف��رات برتر اين 
رقابت هاست كه مي تواند عامل بسيار مهمي در عدم استقبال بين المللي 
از اين مسابقات باشد.  در اين ميان نبايد از شرايط و روند برگزاري رقابت ها 
نيز غافل بود. اينكه با چه هدفي اين مسابقات ناگهان به رقابت هاي تيم 
به تيم تبديل ش��د سؤالي است كه هنوز كس��ي به درستي پاسخ آن را 
نمي داند همه مي دانند برگزاري تيمي مس��ابقات كشتي خود به خود 
ارزش و اعتبار آن را پايين مي آورد، درست مانند مسابقات جام جهاني 
كشتي كه برخلاف رقابت هاي جهاني نه شور و هيجان دارد و نه جاه و 
مقامي، حالا چه شده كه مسئولان فدراسيون در تصميمي بحث بر انگيز 
اقدام به برگزاري تيمي رقابت هاي جام تختي كرده اند و باعث افت كمي 

و كيفي آن شده اند. مسئله اي كه بايد پاسخگوي آن باشند. 
به هر حال جام جهان پهلوان تختي امسال برخلاف سال هاي قبل به طور 
همزمان در فرنگي و آزاد برگزار شد و البته كشتي پهلواني هم به آن اضافه 
ش��د تا عملًا تورنمنت بي كيفيت و غريبي كه طي سال هاي قبل برگزار 
مي شد امسال به مراتب در سطحي پايين تر و طي دو روز سروته آن جمع 
و جور شود و در كارنامه مسئولان فدراسيون فقط برگزاري اين رقابت هاي 
ثبت و ضبط شود.  جام جهان پهلوان تختي را بگذاريد كنار جام هايي چون 
ياريگين، ياش��ار دوغلو و تورنمنت هاي ريز و درشت اروپايي و آسيايي، 
رقابت هايي كه با تبليغات و سر و صداي فراوان برپا مي شود و همه مي آيند 
حتي خود ما با برترين نفرات آزاد و فرنگ��ي پا به آنها مي گذاريم كه اين 
خود حاكي از وجود روابط بين الملل قوي در فدراسيون اين كشورهاست. 
نكته اي كه ظاهراً در فدراسيون كشتي ايران چندان اهميتي به آن داده 
نمي شود. نه اين جام نه در حد و اندازه و اعتبار صاحب نام آن يعني تختي 
است كه دنياي كشتي هنوز در برابر او سر تعظيم فرود مي آورد و نه در حد 
و اندازه هاي كشوري كشتي خيز چون ايران، پس بايد جام تختي تبديل 
به جامي  شود كه در دهه هاي قبل برگزار مي شد و اگر قرار نيست چنين 
اتفاقي رخ دهد بهتر است هم براي حفظ آبروي كشتي ايران و هم حفظ 

اعتبار و نام تختي قيد آن را بزنيم. 

و  كارشناس�ان     گزارش
مدي�ران فوتبال 
كشورمان معتقدندكه فساد در فوتبال يك شبكه 
بزرگ است كه در غياب نظارت شكل گرفته است.

برنامه مناظره ش��بكه يك ديروز ميزبان اهالي 
فوتبال بود، بهانه آن هم بررس��ي »پش��ت پرده 
فوتبال حرفه اي ايران« بود، فوتبالي كه به گفته 
خيلي ها فساد در آن بيداد مي كند و هزينه هاي 
چند صد ميلي��اردي كه از بيت الم��ال و بودجه 
عمومي كش��ور براي فوتبال مي شود، اين رشته 
ورزشي را به ميداني براي سوء استفاده هاي مالي 
و گس��ترش بي اخلاقي ها تبديل كرده است. در 
همين زمينه ب��ود كه ديروز جمع��ي از مديران 
و كارشناس��ان به جام جم رفتن��د و با حضور در 
استوديوي برنامه مناظره شبكه يك، به ريشه يابي 

فساد حاكم بر فوتبال پرداختند. 
  مجمع فدراسيون، منشأ فساد است

ابتدا اين منوچهر بهمني، عضو هيئت عملي دانشگاه 
تهران بود كه منش��أ فس��اد در فوتبال را مجمع 

فدراسيون فوتبال عنوان كرد. او گفت: »زماني كه 
مسئولي خدا ترسي، مسئوليتش، رسالت كاري و 
آموزه هاي ديني را فراموش كند، انحراف اساسي 
در مس��ائل كش��ور صورت مي گيرد. در گزارش 
مجلس شوراي اسلامي ابعاد مختلفي از مديريت، 
ساختار، خلأهاي قانوني و فقدان هايNGO هاي 
عمومي گفته شد. اگر به اين مؤلفه ها و فاكتورها 
توجه نشود، باعث و باني فدراسيون مي شود. وي 
ادامه داد: »منشأ اصلي فس��اد مجمع فدراسيون 
است. منظور من اين اس��ت كه اين فساد در نوع 
سيستماتيك انتخابات اس��ت نه شخص خاصي. 
در انتخابات فدراسيون 16 مديرعامل ليگ برتر، 
هشت مدير ليگ دسته يك، نمايندگان فوتسال و 
فوتبال ساحلي  وجود دارند، اما ركن اصلي فوتبال 
كه بازيكن است، در اين انتخابات شركت ندارد. اگر 
بازيكني نباشد فوتبالي نيز شكل نمي گيرد و وجود 
نخواهد داشت؛ اما در انتخابات ما كه بايد ركن اصلي 
فوتبال كه بازيكنان هستند، شركت ندارند و اين 
عامل پديد آمدن فساد مي شود. اين در حالي است 

كه حضور بازيكنان در انتخابات فدراسيون حتي در 
اساسنامه آمده است.«

  فدراسيون بايد نظارت كند
غلامرضا بهروان، مش��اور عالي سازمان ليگ نيز 
در رابطه با دلايل به وجود آمدن فساد در فوتبال 
كشور گفت: »در كشور ما بخش��ي از باشگاه ها 
خصوصي و بخشي ديگر دولتي هستند. آيا تيمي 
كه حق دارد با هزينه خودش ب��ه رتبه هاي بالا 
برسد، مي رسد؟ به گزارش  فيفا، 63 درصد درآمد 
باشگاه ها به حق پخش تلويزيوني است. آيا چنين 
چيزي در كشور ما رعايت مي شود. البته اين در 
كشورهايي است كه فوتبال شان پر خرج است. 
در كش��ور ما مدي��ري روي كار مي آيد كه ثبات 
ندارد و فقط به دنبال نتيجه گيري است و اين به 
مانند آموزش و پرورش مي ماند. شايد دانش آموز 
در مقاطع راهنمايي و دبيرستان نتايج خوبي را 
كسب كرده باش��د، اما موفقيت او را در پذيرفته 

شدن در دانشگاه مي بينند.«
بهروان معتقد است جاي نظارت در فوتبال خالي 

است: »ما به عنوان فدراس��يون در حوزه نظارت 
قرار داريم و بايد همه چيز را رصد كنيم. در مقطعي 
برنامه تيم  ملي و در مقطعي مبارزه با فساد، اما تمام 
اين ها بايد هم زمان، نه به ص��ورت اولويت بندي 
بررسي شود.« مشاور عالي سازمان ليگ همچنين 
درباره منشأ پيدايش فس��اد نيز گفت : »زماني كه 
باشگاهي با بازيكني قرارداد مي بندد و آن قرارداد 
براي ما مي آورد و در صورتي ك��ه قرارداد ديگري 
وجود دارد كه ما از آن بي اطلاعيم باعث به وجود 

آمدن منافذي براي پديد آمدن فساد مي شود.«
   فساد فوتبال يك شبكه بزرگ است

بهمن فروتن، كارش��ناس فوتبال كش��ورمان نيز 
معتقد است، فس��اد در فوتبال ايران شكل گرفته 
از يك شبكه بزرگ است: »فساد در فوتبال توسط 
چهار نفر ياغي به وجود نيامده كه از طرف كوهي به 
طرف ما تيراندازي كنند،  بلكه يك ش��بكه بزرگ 
است كه بايد با تمام قوا با آن مقابله كرد.« اسدي، 
دبيركل فدراسيون فوتبال نيز ريشه فساد را در عدم 
پرداخت حقوق طبيعي افراد مي داند: »داوران ما 
حقوق خود را نمي گيرند و فاصله اي بين خدمت 
فرد و پرداخت حقوق او مي افتد، همچنين زماني 
كه 70 درصد از درآمد فدراس��يون مربوط به حق 
پخش است و رسانه اين توانايي ندارد كه اين پول را 
به فدراسيون بدهد چه اتفاقاتي مي افتد. اين گونه 
مي شود كه فساد پديد مي آيد. در اين دو سال كه 
من در فدراسيون حضور داشتم درآمد فدراسيون 

40 ميليارد آن هم به صورت قطره اي بوده است.«
  سركشي مأموران به مدارس فوتبال

همچنين ديروز رئيس كميته حراست فدراسيون 
فوتبال هم در گفت وگو با خبرگ��زاري »ميزان« 
از برخورد با فس��اد در مدارس فوتب��ال خبر داد. 
محمدحسين حميسي در خصوص صحبت هاي 
برخي از مربيان و پيشكس��وتان فوتبال مبني بر 
وجود فس��اد در مدارس فوتبال گفت: »پيگيري 
اين مس��ائل در اولويت كار ماس��ت. با هماهنگي 
هيئت فوتبال، يك مأمور گذاشته ايم كه به مدارس 
فوتبال سركشي كند. وي طبق فهرستي كه تهيه 
كرده ايم، شرايط را ارزيابي و كارشناسي مي كند. به 
دنبال حل مشكلات هستيم. البته تعداد مدارس 
فوتبال بسيار زياد است. اگر در مورد مدارس فوتبال، 
موضوع خاص يا مسئله مهمي بود، به كميته اخلاق 

فدراسيون فوتبال ارجاع مي دهيم.«
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  چـهـره ها
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هنوز به هدف اصلي مان نزديك هم نشده ايم 
تمرينات تيم پرس��پوليس پنج شنبه در 
حالي به پايان رس��يد كه برانكو سرمربي 
سرخپوش ها درباره شرايط تيم در ليگ 
گفت: »الان خوشحاليم كه از تعقيب كننده 
اصلي مان جدا شديم و فاصله گرفتيم، اما 
همه مي دانند هنوز ب��ه هدف اصلي مان 
نزديك هم نش��ده ايم. اين ب��رد را بايد با پي��روزي در بازي بعدي 
خانگي مان تكميل كنيم. هنوز 13 هفته تا پايان فصل باقي مانده و 
نتايج مختلفي رقم خواهد خورد، اما ما بايد نتايج خوب مان را حفظ 
كنيم. ما بازي به بازي جلو مي رويم و به نتيجه گرفتن فكر مي كنيم. 
با حداكثر توان وارد زمين مي شويم و هدف حداكثري داريم. هر 
مسابقه اي كه بخواهيم شُل كار كنيم از هدف مان دور مي شويم. 

اكنون حتي به هدفي كه داريم، نزديك هم نشده ايم.«

فريدون حسن

ايران از من برنامه 4 ساله خواسته است
 گزينه صربستاني تيم ملي واليبال هفته 
بعد به تهران مي آي��د تا در صورت توافق 
هدايت تيم ملي را بر عهده بگيرد. البته 
اين در حالي است كه مسئولان فدراسيون 
از استويچف ديگر كانديداي مربيگري هم 
براي آمدن به تهران دعوت كرده او  فردا 
به تهران مي آيد. كولاكوويچ در مورد وضعيت خود در گفت و گو 
با يك سايت صربس��تاني گفت: »آنها از من خواستند تا خلاصه 
برنامه خود را براي چهار سال آينده تيم ملي واليبال ايران برايشان 
ارسال كنم تا اينكه سه روز قبل از طرف فدراسيون واليبال ايران 
از من خواسته شد تا كپي پاسپورت خود را به ايران ارسال كنم تا 
ويزا و بليت سفر من به تهران صادر شود. قطعاً نشست مفصلي با 

مسئولان فدراسيون واليبال ايران خواهم داشت.« 

شيوا نوروزي

سايت ميرر

بررسي پشت پرده فوتبال حرفه اي ايران در تلويزيون

ميدان داري شبكه بزرگ فساد در فوتبال

هفته شانزدهم ليگ برتر بس��كتبال در حالي پنج شنبه با برگزاري 
پنج ديدار پيگيري ش��د كه نفتي هاي آبادان با حساب91 بر 82 از 
سد ميزبان خود شهرداري كاشان گذشتند، پتروشيمي بندر امام 
شهرداري گرگان را 84بر55 شكست داد. لوله آ. اس شيراز 69 بر 76 
به شيميدر باخت، دانشگاه آزاد ديدار با شهرداري اراك را   82 بر 62 به 
سود خود خاتمه داد و نيروي زميني 64 بر 80 مقابل شهرداري تبريز 

متحمل شكست شد. بعد از برگزاري رقابت هاي هفته شانزدهم،  ليگ 
برتر بسكتبال براي برپايي اردوي تيم ملي دو هفته تعطيل مي شود. 
تيم ملي بسكتبال ايران دهم بهمن ماه در مسابقات بسكتبال غرب 
آسيا كه به ميزباني اردن برگزار مي شود،  شركت مي كند. به همين 
منظور، مهران حاتمي، 18 بازيكن را به اردوي تيم ملي كه از امروز در 

سالن بسكتبال آزادي برگزار مي شود، دعوت كرده است.

هفته شانزدهم ليگ بسكتبال تحت تأثير آغاز تمرينات تيم ملي

تكرار باخت رئال اين بار در جام حذفي
برتري خفيف بارسا و ليورپول

رقابت هاي جام حذفي درحالي پنج ش�نبه ش�ب در اروپا پيگيري 
ش�د كه رئالي هاي مادريد دومين باخت خود را نيز تجربه كردند اما 
بارس�ا و ليورپول با برتري، به موفقيت در ادامه راه اميدوارتر شدند. 

   دومين باخت در كارنامه شاگردان زيدان
رقابت هاي جام حذفي اسپانيا پنج شنبه شب در حالي پيگيري شد كه بارسا 
با پيروزي يك بر صفر مقابل رئال سوسيه داد در آستانه صعود به نيمه نهايي 
قرار گرفت. شاگردان انريكه با اين برد نه تنها گام محكمي براي صعود به 
نيمه نهايي برداشتند، كه به ناكامي هاي متوالي خود در ورزشگاه آنوئتا 
نيز پايان داده و بعد از مدت ها طعم برد در ورزشگاه خانگي سوسيه داد را 
چشيدند. البته با بردي خفيف از روي نقطه پنالتي! اما برخلاف آبي اناري ها، 
رئال مادريد در ديدار رفت مرحله يك چهارم نهايي رقابت هاي جام حذفي 
اسپانيا با حساب دو بر يك مقابل سلتاويگو شكست خورد تا كار سختي 
براي صعود داشته باش��د. اين دومين باخت متوالي تيم زيدان در هفته 
جاري بود. اين تيم در ابتداي هفته در لاليگا به سويا دو بر يك باخت. اين در 
حالي بود كه رئالي ها تا پيش از آن 40 بازي متوالي را نباخته بودند، اما بعد از 
شكست ركورد شكست ناپذيري اين تيم توسط سويا، گويا شاگردان زيدان 
قصد عادت كردن به باخت دارند! در ادامه مرحله يك چهارم نهايي كوپا 
بر صفر  اتلتيكو در ديدار رفت و در ورزشگاه ويسنته كالدرون با پيروزي سه 

مقابل ايبار اجازه نداد كار به ديدار برگشت بكشد. 
   برد ليورپول

در رقابت هاي جام حذفي انگليس نيز مهم ترين بازي تكراري دور سوم اين 
رقابت ها با برتري ليورپول در زمين پليموث به پايان رسيد. ليورپول با گل دقيقه 
18 لوكاس ليوا، بازي برابر پليموث را يك برصفر به سود خود خاتمه داد. آنهم در 

حالي كه ديدار دو تيم در ورزشگاه آنفيلد با تساوي بدون گل پايان يافته بود. 
  صعود مقتدرانه رم

رقابت هاي جام حذفي ايتاليا نيز در مرحله يك هشتم با صعود مقتدرانه 
رم همراه بود. رم با برتري پرگل چهار بر صفر برابر سمپدوريا راهي دور بعد 
مسابقات جام حذفي ايتاليا شد. شاگردان اسپالتي با اين پيروزي، رقيب 
چزنا در مرحله يك چهارم نهايي جام حذفي ايتاليا شدند. در ادامه مرحله 
يك هشتم نهايي جام حذفي ايتاليا لاتزيو نيز با برتري چهار بر دو مقابل جنوا 
به جمع هشت تيم برتر رقابت ها رسيد. در ديگر بازي اين مرحله چزنا با 

برتري دو بر يك در خانه ساسولو جشن صعود به پا كرد. 

كاش مي توانستم به آتش نشان ها كمك كنم 
حادثه جانخراش ساختمان پلاسكو، پنج شنبه، آخرين روز دي ماه را به 
تلخ ترين شكل ممكن پايان داد. آتشي كه آتش نشانان زيادي را به كام خود 
كشيد. قهرماناني كه براي نجات جان مردم، جان خود را هديه و بسياري را 
داغدار و عزادار كردند. فرو ريختن پلاسكو و اسارت ابدي آتش نشانان زير 
مخروبه هاي اين ساختمان پير، اما دل بسياري را به درد آورد.  به طور مثال، 
الكساندر كارلين پرافتخارترين و اسطوره فرنگي كار تاريخ كشتي جهان در 
پيامي حادثه تلخ آتش سوزي ساختمان پلاسكوي تهران را تسليت گفت و 

عنوان كرد كه  اي كاش مي توانستم به آتش نشان ها كمك كنم. 

بيانيه هاي ادامه دار مرد پرتغالي
كرش: تيم ملي ايران در خطر است

تاخت و تازهاي سرمربي پرتغالي تيم ملي به برانكو ايووانكوويچ همچنان ادامه 
دارد. درحالي كه انتظار مي رفت فدراسيون فوتبال كارلوس كرش را از ادامه 
حاشيه سازي ها باز دارد، اما كرش با انتشار بيانيه اي جديد دوباره برانكو را به 
باد انتقاد گرفت. با اينكه تاج مرد پرتغالي را به آرامش دعوت كرده اما كرش 
بيانيه تازه اش را در صفحه شخصي خود منتشر كرد: »بسيار جالب است كه 
در رسانه هاي اروپايي خواندم كه آقاي برانكو ايوانكوويچ از آماده سازي تيم 
ملي كشورش، كرواسي، براي رقابت هاي مقدماتي جام جهاني دفاع كرده 
است. به عنوان يك مربي خارجي در ايران، آيا او مي تواند توضيح بدهد كه 
چرا اين نگراني را در مورد تيم ملي ايران ندارد؟ مي تواند توضيح بدهد كه چرا 
برنامه پذيرفته شده فدراسيون را بايكوت كرد؟ بله، من توضيحش را مي دانم: 
بي صداقتي هوشمندانه! آيا آقاي برانكو مي تواند منافعي كه پشت اين حمله 
وجود دارد و عدم همكاري اش را توضيح بدهد؟ تيم ملي ما به طور ناعادلانه 
در شرايط بحراني قرار گرفته كه تبعات جدي اي در آينده اي نزديك براي 
آن وجود دارد. در نهايت، اگر تيم ملي نتواند به جام جهاني برسد، مسئول آن 
كاملاً مشخص است؛ برانكو ايوانكوويچ و همه متحدانش در خيانت به تيم 

ملي. ساير كشورها براي رسيدن به جام جهاني كار مي كنند.«
   خطر جدي براي تيم ملي

كارلوس كرش به هيچ وجه قصد ندارد آتش بس اعلام كند. برگزاري اردوي 
تداركاتي در دبي و تعطيلي ليگ انتقادهاي سرمربي پرسپوليس را به همراه 
داشت. استعفا، بيانيه هاي تند و تيز و اخراج بازيكنان پرسپوليس و مربيان 
ايراني از جمله واكنش هاي سرمربي تيم ملي به مربي كروات بود. كرش در 
ادامه انتقادهايش در گفت وگو با سايت اينترنتي  Ewn sport آفريقاي 
جنوبي از چالش هاي پيش روي تيم ملي كشورمان صحبت كرده است: 
»شرايط در حال  حاضر كمي پيچيده است. من استعفاي خودم را چند روز 
پيش به فدراسيون فوتبال ارائه كردم، اولين واكنش آنها رد كردن استعفاي 
من بود. تيم   ملي فوتبال ايران موضوعات و چالش هاي حساس و مهمي 
براي آمادگي در جام جهاني دارد، اما در حال  حاضر شاهد اين هستيم كه 
مربي يك باشگاه در حال  تخريب كردن موضع تيم   ملي هست و اين به سود 
تيم   ملي فوتبال ايران نيست. من فكر مي كنم كه ادامه اين روند خطر جدي 
براي فوتبال ايران در راه صعود به جام جهاني داشته باشد. بهترين تيم آسيا 
در رده بندي فيفا هستيم و بيش از يك سال است كه شكست نخورده ايم اما 
علايق شخصي مطرح شده است كه به برنامه هاي تيم   ملي آسيب مي زند. 
بعد از ديدار با رئيس فدراسيون فوتبال كه چندي پيش صورت گرفت، 
اميدوارم كه راه حلي براي اين موضوع ايجاد ش��ود يا اينكه من بتوانم از 

فدراسيون فوتبال جدا شوم.«
   موضعم روشن است

س��رمربي تيم ملي ايران ابراز اميدواري كرد كه براي پنجمين بار بتواند 
يك تيم را به جام جهاني برساند: »موضع من كاملًا روشن و شفاف است. 
اين پنجمين تلاش من براي رس��اندن يك تيم به جام جهاني بوده است 
كه تاكنون از چهار تلاش قبلي س��ه بار به جام جهاني رسيدم و به دنبال 
چهارمين حضور در جام جهاني هستم. اين يكي از اهداف شخصي است 
كه باعث شده است من در تيم   ملي فوتبال ايران بمانم. با اين حال رقابت 
با تيم هاي بزرگ آسيايي خيلي سخت است. مشكلات موجود در كشور 
خيلي زياد شده است و اين برنامه ها را خدش��ه دار مي كند. مردم اميد و 
آرزوي زيادي دارند و دوست دارند كه تيم   ملي شان نتيجه  خوبي بگيرد. به 
همين خاطر بايد برنامه هاي ليگ و تيم   ملي را طوري تنظيم كنيم كه تيم  
 ملي فوتبال ايران در اولويت قرار داشته باشد. فدراسيون فوتبال نمي تواند 
اين برنامه هاي استراتژيك را اجرا كند و ما خودمان بايد برنامه ها را جلو 
ببريم. اگر كشورهايي مثل ايران، قطر و آفريقاي جنوبي فقط قوانين فيفا 
را بخواهند اجرا كنند، نمي توانند به افتخارات و رؤياهاي خودشان برسند و 

من نمي خواهم جزئي از برنامه شكست باشم.«
   با ايران قرارداد دارم

پيشنهاد تيم ملي آفريقاي جنوبي به كرش از ديگر موضوعاتي است كه 
وي به آن اشاره كرد: »قبلاً در آفريقا بودم و با اين تيم به جام جهاني 2002 
صعود كردم، ولي اتفاقاتي در تيم رخ داد كه برايم ناراحت كننده بود. اگر 
آفريقا يا هر كشوري ديگر درخواست داشته باشد براي يك مربي خيلي 
خوب است كه اين موضوع را تجربه كند، اما در حال  حاضر من مسئوليت 
اخلاقي و كاري با ايران دارم و نمي توانم درباره اين موضوع صحبت كنم. 
هم چنين بايد اين را تأكيد كنم كه هيچ پيشنهادي از آفريقاي جنوبي به 
من نرسيده است. با اين حال اگر از تيم   ملي فوتبال ايران كناره گيري كنم 
و شرايط طوري شود كه راهي براي فدراسيون فوتبال جز قطع همكاري با 
من وجود نداشته باشد، نه تنها براي من، بلكه براي هر مربي آرزو است كه 
هدايت تيمي را قبل از صعود به جام جهاني داشته باشد. نيازي نيست كه 

اين را بگويم كه آفريقا براي من مثل يك خانه است.«

تداوم صدرنشيني بانك سامان 
هفته نوزدهم ليگ برتر واليبال درحالي چهارشنبه عصر برگزار شد 
كه بانك سرمايه با پيروزي سه بر يك برابر پارسه صدرنشيني خود را 
تداوم بخشيد و شهرداري اروميه با پيروزي سه بر صفر برابر شهرداري 
اراك در جمع مدعيان باقي ماند. در ساير ديدارهاي اين هفته سايپا 
سه بر دو اردكان را شكست داد. عمران ساري سه بر يك هاوش گنبد 
را مغلوب كرد، صالحين ورامين يك بر دو به پيكان باخت و شهرداري 

تبريز دو بر صفر كاله مازندران را از سد راه برداشت. 

وزنه برداري معلولان شرايط خوبي ندارد
علي اصغر رواسي، رئيس انجمن وزنه برداري جانبازان و معلولان با بيان 
اينكه بعد از بازي هاي پارالمپيك ريو، تيم ملي وزنه برداري هيچ برنامه 
تمريني و اردويي نداشته است، تأكيد مي كند كه تيم ملي وزنه برداري 
در حال حاضر در شرايط خوبي به سر نمي برد: »بعد از پارالمپيك لندن 
نه تا كنون تحول و رشدي را شاهد بوديم و نه توجهي. تركيب تيم   ملي 
همواره در تعداد محدودي از وزنه برداران خلاصه شده و نه جوانگرايي 

شده نه استعداديابي كه اين اصلاً خوب نيست.«

نياز باشد به رينگ برمي گردم
تيم ملي بوكس ب��ا حضور مرب��ي كوبايي جدي تر از گذش��ته و با 
جوانگرايي براي رقابت هاي پيش رو آماده مي شود. علي مظاهري، 
مربي تيم ملي، جوانگرايي در تيم ملي بوكس را بسيار خوب و مفيد 
مي خواند، اما تأكيد مي كند لازم باشد به رينگ باز مي گردد: »با شرايط 
موجود فكر مي كنم اگر به رينگ برگردم بهتر است. البته هر كجا كه 
مفيد باشم به تيم   ملي كمك مي كنم، ولي مطمئن اگر به حضور من 

در رينگ نياز باشد بي دريغ و با آمادگي كامل برمي گردم.«

ايران قهرمان كشتي فرنگي و آزاد جام تختي

خادم: تعامل روس ها با ايران محتاطانه است

   كشتي

سي و هفتمين دوره رقابت هاي بين المللي كشتي جام جهان پهلوان غلامرضا تختي در 
رشته فرنگي با قهرماني ايران به پايان رسيد. در اين رقابت ها را كه براي نخستين بار 
به صورت تيم به تيم برگزار شد هفت تيم خارجي به همراه پنج تيم از ايران در چهار 
گروه سه تيمي رقابت هاي كشتي فرنگي برگزار كردند كه در نهايت تيم ايران 
الف با برتري مقابل گرجستان عنوان قهرماني مسابقات كشتي فرنگي رقابت هاي 
بين المللي كشتي جام تختي را به خود اختصاص داد. فرنگي كاران ايران در 
حالي به قهرماني رسيدند كه استقبال از جام تختي هنوز آن طور كه بايد 
نيست اما خادم،  رئيس فدراسيون كشتي معتقد است شرايط بهتر از 
قبل شده است: »به دليل شرايط بد  اقتصادي فدراسيون هاي ملي و با 
وجود شرايط مناسبي كه در مسابقات اروپايي از نظر سهولت در رفت 
و آمد و هزينه ها برگزار مي شود شاهد حضور تيم هاي كمتري در جام 
تختي هستيم. با اين وجود شرايط نسبت به قبل بهتر شده است. بحث 
روس ها اما در اين خصوص فرق مي كند. آنها استراتژي فني در قبال ما 
در پيش گرفته و در بزرگسالان با كمترين تعامل با ما حركت مي كنند و با 

احتياط در جام هاي ما به خصوص شركت مي كنند. به هر حال اين يك تفكر فني و نظر 
شخصي آنهاست. حضور من در هيئت رئيسه هم نمي تواند نقطه تعامل با روس ها باشد 
براي اينكه بحث فني است. نمي توانيم فقط به خودمان فكر كنيم. اگر كشتي ايران 

بخواهد در دنيا جايگاه داشته باشد اول بايد در سطح اول  كشتي در دنيا بماند.« خادم 
همچنين در خصوص تيم ملي كشتي  فرنگي و حساسيت هاي موجود مي گويد: »بايد 

حساسيت هاي فني در كشتي فرنگي را به فال نيك بگيريم تا كادر فني احساس كند 
كه به دقت رصد مي شود، اما از طرفي هم بايد اجازه دهيم كشتي فرنگي راه خود 

را با حوصله طي كند. فرنگي بايد تركيب خود را هم در سطح كادر فني 
و هم كشتي گيران پيدا كند. سرمايه هايي مثل بنا به سادگي به وجود 
نيامده و حاصل فراز و نشيب و تجربيات سال ها كاركردن هستند. 
براي تكرار امثال آنها بايد فراز و نشيب هايي را طي كنيم. در برخي 

وزن ها هم بايد به دنبال نفراتي باشيم براي جايگزين كه دستمام در پوست 
گردو نماند. اما همه اينها نيازمند صبر وحمايت توأمان است.« در كشتي آزاد 

هم تيم ايران با برتري مقابل ارمنستان، قهرمان جام تختي شد.


